
3روزنامه اقتصادی، اجتماعی
w w w . p r e s s s i m a y e s h a h r . i r

 سال هفتم  - شماره 1886
 دوشنبه 9  بهمن   1402 
17 رجب  1445
29  ژانویه   2024

 طرح استان های ساحلی منافع مهمی 
برای اصفهان دارد

عضو کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی مطرح کرد:

عضو کمیســیون اصل ۹۰ مجلس 
شورای اســلامی با بیان اینکه طرح 
استان های ساحلی منافع مهمی برای 
اصفهان دارد، گفت: احیای ســواحل 
مکران از راهکارهای کاهش آلودگی 

هوا، مهاجرت و حاشیه نشینی است.
توسعه ســواحل مکران که در کلام رهبر معظم انقلاب 
اسلامی »گنج پنهان« و »ثروت عظیم ملی« از آن نام برده 
می شود، مدتی است در کانون توجه ها قرار گرفته است. از 
حدود 2 دهه پیش، در بیانات رهبر معظم انقلاب بر توسعه 
این منطقه از کشور به عنوان کانون جدید اقتصاد ملی تأکید 
شد و پیشرفت زیرساخت های بندری، ریلی، لجستیکی 
و ایجاد سکونتگاه ها و شــهرهای جدید از اصلی ترین 
راهکارهای پیشنهادی برای گذار از اقتصاد خشکی محور 
تاریخی کشور به اقتصاد دریا محور در آینده نزدیک مدنظر 

قرار گرفت.
با پیگیری های نمایندگان مجلس و برنامه دولت، پیشرفت 
این قلمرو راهبردی مستعد ولی مغفول مانده در دستور 
کار قرار گرفت و بر ضرورت تمرکززدایی کنترل شده از 
کلانشهرها به ویژه پایتخت، همچنین ایجاد مشوق ها و 
تسهیلاتی برای هدایت جریان پیشرفت به سمت مناطقی 
همچون شهرهای متوسط یا ســواحل دریای جنوب در 
برنامه هفتم توسعه کشور قرار گرفت. در همین راستا اقتصاد 
دریا محور به عنوان یکی از ابتکارات اصلی برای اولین بار 
در برنامه هفتم توسعه مطرح و احکام مشخصی برای آن 

پیش بینی شد.
عضو کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به لزوم توسعه ســواحل مکران بر اساس تأکیدات رهبر 
معظم انقلاب گفت: با پیگیری های صورت گرفته و بیان 
مجدد ایده استان های ساحلی، احیای سواحل مکران مورد 

بررسی قرار گرفت.
حجت الاسلام حسین میرزایی اظهار کرد: رهبر معظم 
انقلاب در حوزه های مختلــف منویاتی دارند که تلاش 
کردیم در دوره یازدهم مجلس شورای اسلامی به اندازه 
وسع و توان خود آن ها را پیگیری کنیم، از جمله این منویات 
موضوع توسعه سواحل مکران است. وی افزود: این موضوع 

طی دو دهه اخیر بارها مطرح شــده بود اما اتفاقی در این 
خصوص نیفتاد، در همین راستا موضوع استان های ساحلی 
را مطرح کردم که البته ایده آن مربــوط به بنده نبود و در 

گذشته مطرح شده بود که بنده آن را احیا کردم.
عضو کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شــورای اسلامی با 
اشاره به بیان این موضوع در جریان سفر رئیس جمهور 
به اصفهان گفت: در جلسه ای که با حضور آقای مهندس 
ضرغامی به عنوان نماینده رئیس جمهور برگزار شــد، 
عنوان کردم که اگر می خواهیم سواحل مکران را احیا کنیم 
تا فرمایش های رهبر معظم انقلاب در این باره عملی شود 
راهکار این است که به استان های توانمند از نظر اقتصادی، 
فنی، مهندسی و نیروی انسانی، زمین داده شود تا در این 

منطقه وارد کار شوند.
وی ادامه داد: ارائه زمین به استان های توانمند سبب می شود 
تا بدانند پشتوانه ای دارند و با تغییر مدیریت ها، سرمایه های 
آن ها از بین نمی رود. به این ترتیــب می توان این تأکید 
رهبر معظم انقلاب را در خصوص توسعه سواحل مکران 

عملی ساخت.
حجت الاسلام میرزایی تصریح کرد: زمانی که این موضوع 

را مطرح کردم، دوست و دشمن، داخلی و خارجی نسبت 
به این امر واکنش نشان دادند، اما اکنون در حال پیگیری 
است و امیدواریم با این کار فرمایش رهبر معظم انقلاب در 

خصوص توسعه سواحل مکران تحقق پیدا کند.
وی با بیان اینکه این طرح منافع مهمی برای اصفهان دارد، 
گفت: بحث انتقال برخی از صنایع که منجر به کاهش حجم 
آب مصرفی به نفع آب استان می شود، محرومیت زدایی 
از اســتان های جنوبی، تســهیل در واردات و صادرات و 
جلوگیری از صرف هزینه های کلان برای انتقال انرژی از 

جمله این منافع است.
نماینده اصفهان در مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: 
ذخایر انرژی در همان منطقه وجود دارد و لازم نیست هزار 
کیلومتر گاز منتقل شود، آب فراوان نیز موجود است، خوراک 
کارخانجات صنعتی نیز از مناطقی مانند کرمان و سیستان 
و بلوچستان تأمین می شود، ضمن تأثیر در کاهش آلودگی 
هوا، بخشی از مهاجرت ها و حاشیه نشینی ها نیز کاهش پیدا 
می کند و این امر برای حل برخی مشکلات شهری نیز راه 

حلی مناسب به شمار می رود.
در ماده ۶۰ برنامه هفتم توسعه کشور به موضوع اقتصاد 

دریا محور پرداخته شده است. در بند الحاقی آنکه در نتیجه 
پیگیری ایده استان های ساحلی در سند کلان کشور جای 
گرفت آمده است: دولت مکلف است در راستای واگذاری 
حق بهره برداری از عرصه و ایجاد زیرســاخت، اعطای 
تسهیلات، اعمال معافیت ها و مشوق های لازم در سواحل 
جنوبی و شمالی و پسکرانه های سواحل به استان ها برای 
 توســعه فعالیت های اقتصاد دریامحور ظرف سه ماه از 
لازم الاجرا شدن این قانون اقدام قانونی لازم را به عمل 
آورد. سازمان مکلف است گزارش عملکرد این ماده مشتمل 
بر عملکرد هریک از دســتگاه های مسئول را سالانه به 

مجلس ارسال نماید.
در این ماده از برنامه هفتم توســعه چهــار وظیفه برای 
دستگاه های مرتبط ذکر و بر انجام آن تأکید شده که به 

شرح زیر است:
ماده ۶۰– به منظور هدایت جمعیت و فعالیت های آب بر و 
صادرات گرا به قلمروهای مستعد کشور در چهارچوب اسناد 
آمایش سرزمین و اسناد مدیریت یکپارچه سواحل، اقدامات 

زیر انجام می شود:
الف- وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی موظف است در 
ارائه حمایت ها و مشوق ها برای ایجاد یا توسعه طرح های 
کسب و کار و ایجاد اشتغال، اولویت را به جمعیت فعال در 

این مناطق اختصاص دهد.
ب- وزارت نیرو موظف است آب مصرفی صنایع مستقر 
در استان های ساحلی جنوب کشــور را از طریق احداث 
تأسیسات آب شــیرین کن رأســً یا با مشارکت بخش 

خصوصی تأمین کند.
پ- وزارتخانه هــای نفت و نیرو مکلف هســتند برق و 
گاز مــورد نیاز شــهرک های صنعتی، پالایشــگاه ها، 
پتروپالایشگاه ها، مجتمع های فولادی و شهرک های 
شیلاتی و آبزی پروری در این مناطق را به صورت پایدار 

تأمین نمایند.
ت- سازمان حفاظت محیط زیست مکلف است با همکاری 
مؤسسات تحقیقاتی شیلات ایران و دستگاه های اجرایی 
ذیربط نســبت به بازسازی زیســتگاه های حساس به-

ویژه زیستگاه های آبی دارای گونه های در معرض خطر 
اقدام نماید.

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای 
اسلامی شهر اصفهان گفت: فرونشست چند بعد دارد 
که همه را درگیر خود کرده است، بنابراین در این زمینه 
مدیریت بحران استان و مدیریت عالی استان باید بروز 

و ظهور قانونی و البته حاکمیتی داشته باشند.
مجید نادرالاصلی اظهار کرد: فرونشســت داستان 
غم انگیزی است که هیچ کس تمایلی برای صحبت 
درباره این موضوع ندارد، زیرا هر کســی معتقد است 
اگر گزارشی در مورد فرونشست ارائه کند، مقصر اولیه 
شناخته می شــود، در صورتی که این پدیده مقصران 

زیادی دارد.
وی افزود: اعداد و ارقامی که برای فرونشست اصفهان 
اعلام شده است، تا ۱۷ سانت نیز می رسد که در کشور 
و دنیا کم نظیر است و می تواند ناشی از دلایل متعددی 

باشد.
رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای 
اسلامی شهر اصفهان ادامه داد: زمین اصفهان دارای 
ویژگی های خاصی از نظر جنس خاک است، از این رو 
در گذشته مجموعه مادی ها که شبکه عظیمی در شهر 
اصفهان است، همچون رگ های متصل به بدن انسان 

به وجود آمد تا آبخوان شهر اصفهان را تأمین کند.
نادرالاصلــی بیان کــرد: در حال حاضر از یک ســو 
مادی های اصفهان خالی از آب و از سوی دیگر آب های 
زیرزمینی تخلیه شده اســت که هرکدام از این موارد 
مقصرانی دارد، اما شرکت آب منطقه ای، سازمان های 
حفاظت از محیط زیســت و فضای سبز، همچنین 

کشاورزان می توانند در این امر نقش داشته باشند.
وی با بیان اینکه از زمانی که رودخانه زاینده رود حذف 
شد، دیگر جایی برای تغذیه آبخوان وجود ندارد، ادامه 
داد: وزارت راه و شهرســازی و حوزه های شهرسازی 
شهرداری ها باید در حوزه شناسایی اقلیم فرونشست 

دغدغه داشته باشند.
نادرالاصلی گفت: این سازمان ها باید بدانند مجوزهای 
مربوطه باید بر اساس چه ضوابط و شرایطی صادر شود 
تا آسیبی به شهر اصفهان وارد نشود و میزان فرونشست 

را افزایش ندهد.
وی افزود: فرونشست چند بعد دارد که همه را درگیر خود 
کرده است، بنابراین در این زمینه مدیریت بحران استان 
و مدیریت عالی استان باید بروز و ظهور قانونی و البته 

حاکمیتی داشته باشند.

رئیس کمیسیون ویژه آب شورای شهر اصفهان مطرح کرد؛

 لزوم بررسی ابعاد فرونشست اصفهان
 در مدیریت عالی استان

شهردار اصفهان از قرار گرفتن نوسازی دو محور تاریخی باباقاسم و هارونیه در 
دستور کار شهرداری اصفهان خبر داد. 

به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، علی قاسم زاده، شهردار 
اصفهان اظهار کرد: پس از افتتاح محور آقانورالله نجفی که یک تجربه جدید 
در احیای محورهای تاریخی اصفهان بود، احیای دو محور تاریخی دیگر در 
دستور کار قرار دارد که امیدواریم تا پایان سال آینده آن را تقدیم شهروندان 
کنیم.وی با بیان اینکه محور باباقاسم یکی از تاریخی ترین گذرهای شهر است 
که ارزش احیا و تبدیل به محور گردشگری برای گردشگران ملی و بین المللی 
را دارد، ادامه داد: محور هارونیه نیز محور اتصال دولتخانه صفوی به دولتخانه 

سلجوقی است که میدان امام)ره( را به میدان امام علی)ع( متصل می کند و پر 
از نقاط و نشانه های تاریخی همچون ابنیه و محل رخدادها است و حتی دفتر 
حفظ بافت تاریخی در این نقطه تشکیل شده است که امیدواریم بتوانیم این 

محورهای تاریخی را به تدریج احیا کنیم.
قاسم زاده با اشاره به خاک برداری انجام شده در گذر زرین جنب میدان امام 
علی )ع( به منظور اجرای عملیات احیا، خاطرنشان کرد: با انجام مقداری 
خاک برداری به بعضی از لایه ها برخورد کردیم که باید تیم باستان شناسی 
مستقر شوند و فعالیت خود را انجام دهند و با تصمیم مبتنی بر نظر این تیم 

کارشناسی، این گذر را از شرایطی که شهروندان را آزار می دهد، خارج کنیم.

2 محور تاریخی شهر اصفهان نوسازی می شود 

گزارش

فرونشست

مدیرکل گمرک اصفهــان از افزایــش ۳ برابری درآمد 
گمرکات اصفهان و افزایش ۱.5 برابری صادرات خبر داد.

رسول کوهستانی در شورای اداری استان اظهار کرد: قدمت 
گمرک در اصفهان حداقل به پل شهرستان و ساختمان 
گمرک خانه ای که روی آن قرار دارد و مسیر راه ابریشم 
باز می گردد، روز بیست وششم ژانویه به عنوان روز جهانی 
گمرک نام گذاری شده است و هر سال برای آن شعاری در 

نظر گرفته می شود.
وی با بیان اینکه طی سال جاری نیز شعار »تعاون هدفمند 

گمرک با شرکای جدید و قدیم« به عنوان شعار رسمی این 
روز انتخاب شده است، افزود: شعار انتخاب شده برای سال 
جاری گمرکات را به تلاش برای تعامل هدفمند با شرکا و 
حمایت از کارکنان گمرک با هدف اشتراک گذاری دانش و 

تجربه تشویق می کند.
مدیرکل گمرک اصفهان تصریح کرد: خداوند را شــاکر 
هستیم که فعالان حوزه گمرک استان به رغم وجود بیماری 
کرونا برای خدمت رسانی حاضر بودند و تعطیلی نداشتیم 
و طی سال های اخیر نیز توانستیم سیاست های گمرکی 

ایران در حوزه تسهیلات و خدمات اقتصادی کوشا باشند.
وی ادامه داد: طی چهار ســال گذشته نه تنها صادرات از 
گمرکات اصفهان ۱.5 برابر و واردات به دو برابر رســیده 
است، درآمد گمرکات استان بدون توجه به نرخ ارز، افزایش 
سه برابری داشته و موجب ارتقای سطح گمرکات استان 
است و در سال جاری نیز در جشنواره شهید رجایی رتبه برتر 

را کسب کرده ایم.
کوهستانی گفت: سازمان جهانی گمرک از دو سال گذشته، 
انتقال تجربیات به کارکنان جدید را به عنوان هدف قرار 

داده اســت، چراکه بیش از نیمی از کارکنان گمرک تا دو 
سال آینده بازنشسته می شوند و به همین دلیل موضوع 
انتقال تجربه از موارد الزامی است و مرکز آموزش منطقه ای 

گمرکات استان اصفهان حدود یک ماه گذشته افتتاح شد.
وی اضافــه کــرد: از محل اعتبــارات ســال ۱۴۰۱ با 
حمایت های انجام شده، حدود هشت یا ۹ پروژه انجام شد 
و به بهره برداری رسید و انتظار می رود حمایت های لازم از 
گمرکات استان از جمله ساخت گمرک کاشان و توجه به 

ساختمان جدید گمرک اصفهان انجام شود.

گمرک
مدیرکل گمرک اصفهان خبرداد؛

افزایش ۳ برابری درآمد گمرکات اصفهان و افزایش ۱.۵ برابری صادرات

استان

جمع آوری 1400 
میلیارد ریال زکات در 

استان اصفهان 
۱۴۰۰ میلیارد ریال زکات در استان اصفهان جمع 

آوری شد.
رئیس اداره زکات کمیته امداد استان اصفهان گفت: 
این میزان درمقایســه با پارسال رشد ۴۰ درصدی 
داشته و پیش بینی می شود درآمد این بخش تا پایان 

سال رشد بیشتری پیدا کند.
حجت الاسلام غلامحسین رنجبر افزود: درآمد های 
زکات در رفع نیاز معیشــتی خانواده های نیازمند و 

محرومیت زدایی هزینه خواهد شد. 
وی گفت: شهرستان های خمینی شهر، نجف آباد 

و تیران و کرون بیشترین درآمد زکات را داشته اند.

با هدف ارتقاء کیفیت و بهداشت 
آب؛

شستشوی 72 درصد 
از مخازن ذخیره آب 
آشامیدنی در کاشان 

با هدف ارتقاء کیفیت و بهداشت آب ۷2 درصد از 
مخازن ذخیره آب آشامیدنی مشترکان شرکت آب و 

فاضلاب کاشان شستشو داده شد.
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل آبفای کاشــان 
گفت: با توجه به دســتورالعمل شرکت مهندسی 
آبفای کشور و بر اساس برنامه از پیش تعیین شده، 
۱22 هزار متر مکعب از مخازن شستشو شد و ۳۸ 
هزار مترمکعب باقی مانده نیز تا پایان سال شسشو 

داده می شود.
محمدرضا اسدی افزود: برای شستشوی مخازن 
ابتدا رسوبات آن استخراج شده و پس از گندزدایی، 

آبگیری می شود.
وی گفت: آب مخزن شسته شده قبل از اینکه وارد 
مدار بهره برداری شود نمونه برداری و به آزمایشگاه 
ارسال و پس از تایید ســالم و بهداشتی بودن، وارد 

مدار می شود.
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل آبفای کاشان افزود: 

هرسال کل مخازن در یک نوبت شسته می شود.

آسفالت بخشی از 
محور کمربندی 

شهرضا – شیراز در حال 
بهسازی 

عملیات بهسازی رویه آسفالتی محور کمربندی 
شهرضا به ســمت انتهای حوزه شــیراز در حال 

اجراست.
مجری پروژه های روکش آسفالت راه های شریانی 
استان اصفهان با اشاره به عملیات اجرایی محور 
کمربندی شهرضا به طرف انتهای حوزه شیراز گفت: 
بهسازی رویه آسفالتی این محور در قالب دو قرارداد 
 مجزا و بهره گیری از چهار گروه عملیاتی آسفالت

 در حال اجرا است.
 احمد صفری محمدی افــزود: در قالب این طرح 
لکه گیری هندسی مقاطع دارای خرابی خیلی شدید 
انجام شده و سپس کل عرض جاده به ۸-5/۷ متر با 

آسفالت با ضخامت مناسب روکش می شود.
وی گفت: در قالب این قرارداد باند رفت و برگشت 
به طــول 5۰ کیلومتر از محور کریــدور تهران- 
اصفهان- شــیراز در دو قطعه سه راهی مبارکه تا 
تقاطع زیرگذر امامزاده علی اکبر و در ادامه کمربندی 
شــهرضا تا انتهای حوزه به سمت شیراز بهسازی 

خواهد شد.
مجری پروژه های روکش آسفالت راه های شریانی 
استان اصفهان با اشاره به اینکه برای تکمیل این 
عملیات نیاز به تخصیص اعتبــار به مبلغ حداقل 
2۰۰۰ میلیارد ریال داریم افزود:پیشرفت فیزیکی 

طرح تاکنون ۳5درصد بوده است.

در ورزنه؛

اجرای طرح سنگ فرش 
بهسازی و مناسب سازی 

فضای شهری 
طرح سنگ فرش، بهسازی و مناسب سازی فضای 

شهری درشهر ورزنه اجرا شد.
حامد اخگر شــهردار شــهر ورزنه گفــت: برای 
ساماندهی و اجرای طرح سنگ فرش و بهسازی 
و مناسب سازی فضای شهری به مساحت 52۰۰ 
متر مربع سه میلیاردو 5۰۰ میلیون تومان، هزینه 

شده است.

زکات

دستیار مردمی سازی دولت گفت: موانع 
بسیاری پیش روی مردمی سازی وجود 
دارد که باید رفع شود و این ماموریت مهم 

در دولت سیزدهم دنبال می شود.
سید احمد عبودتیان در جلسه شورای 
اداری استان اصفهان اظهار کرد: عنوان مردمی سازی که 
در دوسال اخیر زبانزد شده شاید ذهنیتی ایجاد کند که آیا 
یک شگرد پوپولیستی است یا واقعً یک ضرورت است؟ 
مقدمه بحث دو سوال مختصر است، در استان اصفهان 
حجمی از مسائل مختلف وجود دارد و تعدادی نیروی انسانی 
و اعتبارات دارید. این حجم ورودی آیا با این پتانسیل ها 

قابل حل است؟
ً با این حجم امکانات نمی توانیم این همه  وی افزود: طبیعت
مشکل را حل کنیم، دوم اینکه اگر امکان مادی این کار باشد 
می توانیم بدون حضور مردم کار را حل کنیم؟ آیا نباید اراده 

مردم حضور داشته باشد؟
دستیار مردمی سازی دولت ســیزدهم تصریح کرد: هر 
کشــوری الگویی در حکمرانــی دارد، حضرت امام )ره( 
 وقتی کار خود را شروع کردند نه قشون نظامی داشتند و

  نه نظام و سازمان خاصی، بلکه تلاش کردند تا مردم را 
دانه دانه به صحنه بیاورند. شهید بهشتی هم می گوید ما 
فکر نمی کردیم به این سرعت انقلاب شود اما با حضور 

مردم محقق شــد.عبودتیان ادامه داد: امــام )ره( الگوی 
حکمرانی را در همان ابتدا تبیین کردند که باید اســاس 
رأی مردم باشد. مردم در صندوق ۹۸.2 درصد رأی آری به 
جمهوری اسلامی دادند. وقتی این رای ها شمرده شد امام 
پیامی دادند و با آیه 5 سوره بعثت آغاز کردند سپس در بخش 
اصلی پیام گفتند خداوند متعال بر ما منت نهاد و با دست 
توانای خود که قدرت مستضعفان است درهم پیچید و با 
برقراری جمهوری اسلامی وراثت حقه را به آنان ارزانی 
داشت، من در این روز مبارک روز فتح و پیروزی و امامت 

امت را اعلام می کنم.
وی افزود: جمهوری اســلامی بین دیگر کشورها ادعا 
کرده من به هدف خلقت که همانا رسیدن انسان به مقام 
جانشینی است الگوی حکمرانی را برمیگزینیم و ما متأسفانه 
در تبیین این ضعف داریم چون فکر می کنیم نسل جدید 

هم این را می داند.
دستیار مردمی سازی دولت ســیزدهم تصریح کرد: امام 
خمینی )ره( می فرمایند من به حسب تکلیف شرعی به ملت 
عرض می کنم که هر منزلی وقتی مملکت مال خود شما 
هست و دارند بر ضد مملکت عمل می کنند خودتان باید 
مسائل را حل کنید و ننشینید تا دولت مسائل را حل کند، 
خود شما باید جمعیت اطلاعاتی باشید، هرکس منزل کنار 
خود را تحت نظر بگیرد، اگر یکماه این کار بشود و ردپای 

منافقین اطلاع داده بشود زود حل می شود.
عبودتیان اظهار کرد: ایــن الگوی به ظاهر ســاده که 
تحصیلات آکادمیک حکمرانی ندارد دنیا را متحیر کرد، 
ساده سازی آن برای مردم مشکل را حل کرد. هربار کاری به 
ظاهر پیچیده را ساده کردیم طبق الگوی امام موفق شده ایم 
برای مثال در نهضت سواد آموزی همین اتفاق رخ داد. در 

بستر بی بدیل بسیج نیز همینگونه بود.
وی افزود: در دهه شصت با این الگوها پیش رفتیم حتی در 
جنگ که جزو پیچیده ترین شرایط بود این الگو جواب داد. 
در تمام قسمت ها و شئون جنگ مردم وارد شدند و جنگ 
اداره شد، آیا امروز مسائل ما پیچیده تر از زمان جنگ است؟

دستیار مردمی سازی دولت ســیزدهم ادامه داد: در دهه 
هفتاد ما دچار انحرافاتی شــدیم و کم کم کار را از دست 
مردم گرفتیم و الگو تغییر کرد، اما حضرت آقا علیرغم رویه 
دولت ها با الگوهای نهضتی مانند تولید علم و گروه های 
جهادی کار را جلو بردند و در بلایا از مردم خواستند هرکس 
می تواند کار را جلو ببرد که نمونه اخیر آن هم موضوع کرونا 
بود و در زمان کرونا ماسکی که آن اوایل بحران بود با ورود 
مردم حل شد. عبودتیان بیان کرد: حضرت آقا در بیانیه گام 
دوم می گویند باید حرکت عمومی شکل بگیرد و مردم به 
میدان بیایند، ایشان درباره چگونگی تحقق این امر راهکار 
حلقه های میانی را مطرح کردند که وظیفه دارند با سطوح 

حاکمیت و مردم مرتبط باشند. در موضوع انتقال آب دریا به 
اصفهان با همین الگو توانستیم کار را تا حد زیادی جلو ببریم. 

این الگو در بخش های مختلف قابل اجراست.
وی تاکید کرد: البته در بعضی موضوعات حلقه های میانی 
نداریم و باید فعال شوند. طبق گفته رهبر حکومت حضرت 
مهدی )عج( نیز حکومتی صد درصد مردمی اســت و ما 
در این زمینه الگوهای بی بدیلی داریم. کشــورهای دنیا 
روی الگوهایی که برای ما عادی اســت کار می کنند و 
رویه پیامبران و ائمه نیز همین بوده است که مردم را پای 

کار بیاورند.
دستیار مردمی سازی دولت سیزدهم افزود: ما در یکسال و 
نیم اخیر مشاهده کردیم آمادگی مردم بسیار زیاد است فقط 
باید بدانند راه باز است، اما ما هنوز باید برای فهم مدیران 
تلاش کنیم و حلقه های میانی نیز فعال تر شــوند، موانع 
قانونی هم در خیلی مواقع مانع مردمی سازی است که باید 

حل شود و ما این کار را در دولت دنبال می کنیم.
عبودتیان یادآور شد: حضرت آقا در بحث مشارکت هم 
الگوی مردمی سازی ارائه کردند و دفعه قبل کلمه تواصی 
را به کار بردند، در امر به معروف می گویی و می روی اما در 
تواصی می گویی و میشنوی، در این الگو مدیران هم دخیل 
هستند و اگرچه ظاهر سختی دارد اما وقتی اجرا شود همه 

ً دعوت کننده نیستند. خود را مسئول می دانند و صرف

دستیار مردمی سازی دولت:

موانع پیش روی مردمی سازی باید رفع شود

خبر

مدیرکل برنامه ریزی و بودجه شهرداری اصفهان گفت: 
در بودجه ســال آینده ۸۰۰ میلیارد تومان پروژه های 
محله محــور، ۳,۶۰۰ میلیــارد تومــان پروژه های 
منطقــه ای، ۱,۳5۰ میلیارد تومــان پروژه های مهم 
منطقه ای و ۹,۶۰۰ میلیارد تومان پروژه های شاخص 

پیش بینی شده است.
سیدمصطفی اعتصامی اظهار کرد: در بودجه سال آینده 
۸۰۰ میلیارد تومان پروژه هــای محله محور، ۳,۶۰۰ 
میلیارد تومان پروژه های منطقــه ای، ۱,۳5۰ میلیارد 
تومان پروژه های مهم منطقــه ای و ۹,۶۰۰ میلیارد 
تومان پروژه های شاخص پیش بینی شده است که تمام 
این موارد در سامانه »اصفهان من« تا دهم بهمن در 
قالب بودجه ریزی مشارکتی در اختیار شهروندان قرار 

گرفته اســت.وی با بیان اینکه منظور از بودجه ریزی 
مشارکتی این است که شهروندان در تصمیم گیری 
برای پروژه های ســال ۱۴۰۳ مشارکت کنند، افزود: 
شهروندان می توانند با مراجعه به سامانه اصفهان من 
و my.isfahan.ir نظــرات خود را تا دهم بهمن 
راجع به پروژه هایی که شهرداری اصفهان برای سال 
آینده تدوین کرده است، اعلام کنند و با زدن تیک کنار 

نام پروژه ها، اولویت ها را از نظر خود را مشخص کنند.
مدیرکل برنامه ریزی و بودجه شــهرداری اصفهان 
خاطرنشان کرد: شهروندان می توانند اجرای پروژه هایی 
را به شــهرداری اصفهان پیشــنهاد دهند تا توسط 
شهرداری به شورای اسلامی شهر ارائه و پس از تأیید 

در سطح شهر اجرا شود.

مدیرکل برنامه ریزی و بودجه شهرداری اصفهان مطرح کرد

 پیش بینی 800 میلیارد تومان پروژه  محله محور 
در 1403

 رئیس اداره راه و شهرســازی شهرســتان فریدن
 و بوئین میاندشت گفت: در مجموع برای شهرهای 
داران و دامنه تعداد بیش از ۳ هزار و ۶۰۰ نفر ثبت نام 
کردند که از این تعداد تا کنون افزون بر ۱ هزار و ۴۰۰ 

متقاضی حائز شرایط فعال شناخته شدند. 
عبدالرضــا فرجی رئیــس اداره راه و شهرســازی 
شهرستان فریدن و بوئین میاندشــت اظهار کرد: 
شهرستان فریدن دارای 2 شهرِ داران و دامنه است 
که شهر داران به عنوان مرکز شهرستان در شمال 
غربی اســتان اصفهان و در فاصله ۱2۹ کیلومتری 
مرکز استان )شهر اصفهان( واقع شده است همچنین 
شهرهای خوانسار، فریدونشــهر و چادگان نیز به 
ترتیب در ۴۰ کیلومتری شمال غرب، ۳۸ کیلومتری 
جنوب غرب و ۳2 کیلومتری جنوب شرق این شهر 

قرار دارند. 
وی افزود: با توجه به اهمیت تامین مسکن برای اقشار 
مختلف شهرستان، اقدامات موثری در حوزه مسکن 
شامل طرح نهضت ملی مسکن، قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت، قانــون متقاضیان دارای 
چهار فرزند زیر 2۰ ســال )بند ح تبصره ۱۱ قانون 

بودجه ۱۴۰2(، مسکن محرومین و خانواده های دو 
معلول و اقشار ویژه )خانواده محترم شهدا وایثارگر( 

بعمل آمده است. 
رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان فریدن و بوئین 
میاندشت در خصوص آخرین وضعیت طرح نهضت 
ملی مسکن در شهرستان فریدن بیان کرد: در این 
شهرستان در مجموع برای شهرهای داران و دامنه 
تعداد بیش از ۳ هزار و ۶۰۰ نفر ثبت نام کردند که از 
این تعداد افزون بر ۱ هزار و ۴۰۰ متقاضی حائز شرایط 
فعال شناخته شدند و تا کنون برای ساخت بیش از 

5۰۰ واحد زمین تامین شده است. 
وی افزود: در طرح جوانی جمعیت این شهرســتان 
بیش ۳۰۰ نفر ثبت نام کردند و تا کنون بیش از ۱۳۰ 
متقاضی حائز شرایط فعال شناخته شدند همچنین در 
حال حاضر زمین برای افزون بر ۹۰ واحد تامین شده 
است. فرجی عنوان کرد: با تلاش ها و پیگیری های 
بعمل آمده زمین برای ســاخت مســکن 2 نفر از 
خانوارهای دارای حداقل 2 عضو معلول تامین شده و 
به ۱۶ نفر از اقشار ویژه شهرستان فریدن زمین مورد 

نیاز برای ساخت واحد مسکونی واگذار شد.

عضو هیئت رئیسه شــورای اسلامی شهر اصفهان 
گفت: در هفته های گذشته چند تذکر دادم؛ نخستین آن 
تبدیل وضعیت ایثارگران بود که پاسخ داده شد، موضوع 
دیگری که پرسیدم مرتبط با تعهد بحث کارگری بود 
که در این خصوص ترک فعل صورت گرفته است، اما 

پاسخی در این خصوص داده نشد.
 احمد شریعتی  در صدونوزدهمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر اصفهان با تبریک اعیاد ماه رجب و دهه 
مبارک فجر در تذکری اظهار کرد: در هفته های گذشته 
چند تذکر دادم، نخستین آن تبدیل وضعیت ایثارگران 
بود که پاسخ داده شــد، موضوع دیگری که پرسیدم 
مرتبط با تعهد بحث کارگری بود که در این خصوص 
ترک فعل صورت گرفته اســت، اما پاسخی در این 

خصوص داده نشد.
وی گفت: تذکر دیگر درباره موضوع حفاظت فیزیکی 

بود که پاسخ قانع کننده ای داده نشد.
عضو هیئت رئیسه شــورای اسلامی شهر اصفهان 
ادامه داد: بعضی احکام در شهرداری به عنوان دستیار 
ویژه صادر می شود که در چارت وجود ندارد، به عنوان 

مثال دستیار ویژه مسئول بازرسی، تکلیف این احکام 
مشخص شود.

شــریعتی گفت: تصاویری در ســایت ها و کانال ها 
دیدیم که اعضای شورا در انتخابات مجمع نیروهای 
انقلاب حضور دارند، به همکاران خود می گویم دینی 
بر گردن شماست که افرادی را معرفی کنید که چهار 
سال سرنوشت اصفهان را به این افراد بسپارید، نباید 
پشیمانی ایجاد و برچسبی به شورای اسلامی شهر 
زده شــود که این افراد را شــورای انقلابی به مردم 

معرفی کرد.
وی با انتقاد از اعلام نشدن گزارش های درآمدی بیان 
کرد: سوال این است که کمیته حسابرسی چه کرده 
است، باید گزارش حوزه درآمد و هزینه ها را بگیریم تا 

به مردم اعلام کنیم.
عضو هیئت رئیسه شــورای اسلامی شهر اصفهان 
تصریح کرد: هنوز در خصوص حسابرسی ۱۴۰۱ پاسخ 
نقص موارد از سوی شهرداری اعلام نشده است، تا 
پایان اسفند باید این گزارش داده شود و لازم است که 

پیگیری لازم صورت گیرد.

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان فریدن و بوئین میاندشت؛

 1400 متقاضی در شهرستان فریدن حائز 
شرایط طرح نهضت ملی مسکن شدند 

عضو هیئت رئیسه شورای شهر اصفهان مطرح کرد

 انتقاد از بدون پاسخ ماندن تذکرها 
و سوالات اعضای شورا

خبـر

خبـر

شهر خبر

خبر


